

樹德科技大學 流行設計系 115 學年度 四技日間部 入學生課程表

類別科目		第一學年 (115 學年度)						第二學年 (116 學年度)						第三學年 (117 學年度)						第四學年 (118 學年度)					
		第一學期		學分	時數	第二學期		學分	時數	第一學期		學分	時數	第二學期		學分	時數	第一學期		學分	時數	第二學期		學分	時數
校必修		基礎英文 I	2	2	基礎英文 II	2	2	進階英文	2	2	環境永續與淨零碳排	2	2	藝術之多元呈現	2	2	文化與生活	2	2						
		AI應用與素養	2	2	寫作技巧	2	2	文學欣賞	2	2	創造思考與問題解決	2	2	情意通識*	2	2	情意通識*	2	2						
		體育	2	2	體育	2	2	民主與法治	2	2															
		大學領航-社會情緒學習	1	1																					
		學術倫理	0	0																					
院必修				應用程式設計	2	2	人文藝術史觀	2	2	造形美學	2	2	永續與智慧設計	2	2										
專業必修		創作原理	2	2	應用繪畫	2	2	時尚設計史	2	2	永續時尚設計	2	2	研究方法與論文寫作	2	2	▲專題企劃與研究	3	3	▲專題研究與創作	3	3	專業能力檢核	0	0
		色彩計劃	2	2									流行設計專業英文	2	2					★校外實習/ ▲專題實務			4	17	
專業選修	共同專業	流行設計基礎	2	2	自媒體商務	2	2	電腦輔助流行設計	2	2	流行香氛商品設計	3	3	醫學美容概論	2	2	國際專題研習	2	2						
	飾品	飾品基礎	3	3	皮革工藝	3	3	帽飾設計與製作	3	3	多媒材飾品設計	3	3	袋包設計與製作	3	3	時尚袋包企劃與應用	3	3						
	織品	織品應用基礎	3	3	針織技藝與應用	3	3	電腦輔助針織應用設計	3	3	梭織技藝與應用	3	3	電腦輔助梭織應用設計	3	3	織品設計與應用	3	3						
																	染色技藝與應用	3	3						
	造型	AI 妝髮造型設計	3	3	時尚彩妝設計	3	3	進階彩妝設計	3	3	年代造型設計	3	3	舞台造型設計	3	3	創意造型設計	3	3						
					時尚髮型設計	3	3	進階髮型設計	3	3															
	服裝	服裝樣版構成原理	3	3	流行服裝設計	3	3	進階服裝設計	3	3	服裝設計應用	3	3	創意服飾設計	3	3	創意服飾企劃	3	3	服飾電腦打版放縮	3	3			
							3D數位服裝打版與虛擬展示	3	3	布表處理技藝	3	3													
學分規定		1. 最低畢業學分數 128 學分。校必修 31 學分，院必修 8 學分，系專業必修 24 學分，系專業選修 65 學分(含承認外系專業課程共 20 學分，但不含通識課程)(選修微型課程學分均承認)。 2. 校訂必修課程說明：(1) 英文課程依入學分級結果循序修畢，並須修習外語課程 2 學分總計達 8 學分，分級後免修之課程學分必須選修「外語課程」補足學分(認列之外語課程可至課程查詢系統或語教中心查詢)。若通過英文畢業門檻，可依本校「學生外語能力課程修課及抵免辦法」辦理；2) * 情意通識共 4 學分依個人興趣於通識課程中選修二門課程。 3. 本系專業課程說明： (1) 註記★為實習課程。實習4學分，共計320小時以上，依「流行設計系學生實習要點」規定。 (2) 註記▲為專題課程。專題企劃與研究、專題研究與創作、專題實務為必修，其中專題實務與校外實習擇一選課，相關專題規則請參閱本系專題研究展演實施辦法。 (3) 「國際專題研習」為國外見學課程，學生得視年度開課內容自費選修，並於學期開始前、學期中或學期結束銜接假期赴國外研習。 (4) 「團體諮商與共同成長」為本院、系辦理師生共同活動時間，時間安排在每個星期一第 7~8 節、1~3 年級同學必須出席活動。 4. 畢業須通過校訂英文能力與系訂專業能力門檻，門檻(1) 英文能力 - 符合本校「學生英文能力畢業門檻及輔導辦法」基本標準；(2) 專業能力 - 符合本系「畢業資格審查要點」規定始得畢業。																							

審議程序 經115年4月14日系課程委員會、115年4月27日院課程委員會、115年5月20日校課程委員會、115年6月3日教務會議通過

列印日期 2026/8/26

系所助理：

行政助理楊鈺鳳

系所主管：

美髮設計與經營系主任 唐宥紘

院長：

設計學院 宋鴻麒 副院長
設計學院 甘隆昇 院長
115.8.26

樹德科技大學 流行設計系 115 學年度 四技日間部 入學生課程表
Shu-Te University Department of Fashion Design Curriculum Plan (2026)

[illegible]

專業選修 Elective Courses	皮革工藝 Leather Craft	3/3	3D 數位服裝打版與虛擬展示 3D Digital Pattern Making and Virtual Presentation	3/3	時尚袋包企劃與應用 Fashion Bag Planning and Application	2/2		
	針織技藝與應用 The Application of Knitting Techniques	3/3	流行香氛商品設計 Fashion Fragrance Product Design	3/3	織品設計與應用 Textile Design and Applications	3/3		
	時尚彩妝設計 Fashion Hair Design	3/3	多媒材飾品設計 Accessories Design with Multi-Materials	3/3	染色技藝與應用 Dyeing Techniques and Applications	3/3		
	時尚髮型設計 Fashion Hairstyling Design	3/3	梭織技藝與應用 Handloom Weaving Technology & Applied	3/3	創意造型設計 Creative Hairstyle Design	3/3		
	流行服裝設計 Fashion Apparel Design	3/3	年代造型設計 Period Styling Design	3/3	創意服飾企劃 Creative Fashion Planning	3/3		
			流行服裝設計應用 Applied Fashion Apparel Design	3/3				
			布表處理技藝 Fabric Surface Treatment Technology	3/3				
學分規定 Min. Total Credits	1. 最低畢業學分數 128 學分。校必修 31 學分，院必修 8 學分，系專業必修 24 學分，系專業選修 65 學分(含承認外系專業課程共 20 學分，但不含通識課程)(選修微型課程學分均承認)。 2. 校訂必修課程說明：(1) 英文課程依入學分級結果循序修畢，並須修習外語課程 2 學分總計達 8 學分，分級後免修之課程學分必須選修「外語課程」補足學分(認列之外語課程可至課程查詢系統或語教中心查詢)。若通過英文畢業門檻，可依本校「學生外語能力課程修課及抵免辦法」辦理；(2) ◎ 情意通識共 4 學分依個人興趣於通識課程中選修二門課程。 3. 本系專業課程說明： (1) 註記★為實習課程。實習4學分，共計320小時以上，依「流行設計系學生實習要點」規定。 (2) 註記▲為專題課程。專題企劃與研究、專題研究與創作、專題實務為必修，其中專題實務與校外實習擇一選課，相關專題規則請參閱本系專題研究展演實施辦法。 (3) 「國際專題研習」為國外見學課程，學生得視年度開課內容自費選修，並於學期開始前、學期中或學期結束銜接假期赴國外研習。 (4) 「團體諮商與共同成長」為本院、系辦理師生共同活動時間，時間安排在每個星期一第 7~8 節、1~3 年級同學必須出席活動。 4. 畢業須通過校訂英文能力與系訂專業能力門檻。門檻(1) 英文能力 - 符合本校「學生英文能力畢業門檻及輔導辦法」基本標準；(2) 專業能力 - 符合本系「畢業資格審查要點」規定始得畢業。							
	1. The minimum number of credits for graduation is 128 credits. 31 credits are compulsory for revision, 8 credits are compulsory for college, 24 credits are compulsory for department majors, and 65 credits are elective for department majors (including 20 credits of recognized external professional courses, but excluding general courses).(Credits earned from elective micro-courses are fully recognized.) 2. Common Requirements: (1) English courses must be completed sequentially according to the admission grading results, and 2 credits of foreign language courses must be taken for a total of 8 credits. The credits of courses that are exempted after grading must be taken as elective "foreign language courses" to make up the credits (recognized) For foreign language courses, please go to the course inquiry system or the Language Teaching Center). If you pass the English graduation threshold, you can apply according to the school's "Student Foreign Language Proficiency Course Taking and Credit Procedures". (2) A total of 4 credits of Emotional Studies (two elective courses) can be taken from the general studies courses based on personal interests. 3. Description of professional courses in this department: (1) Note ★ is an internship course. The internship course are 6 credits, and you must complete 320 hours of off-campus internship. For relevant internship methods, please refer to the "Internship Regulations for Fashion Design Department Students". (2) Note ▲ are special topic courses. Seminar, Topics Research and Creation and Special Topic Practice (or choose off-campus internship) are compulsory. For relevant topic rules, please refer to the department's implementation measures for special topic research and performance. (3) "International Project Study" is the study abroad course. Students can take at their own expense depending on the course content, and this course could take place in the beginning of the semester, during the semester, or at the end of the semester. (4) "Group consultation and common growth" is a joint activity time for teachers and students of the department. It is scheduled for sessions 7-8 every Monday. Students in grades 1 to 3 must attend. 4. Graduation students must pass revised English proficiency and departmental professional competency thresholds. The thresholds are as follows: (1) English proficiency - meets the basic standards of the school's "Students' English Proficiency Graduation Thresholds and Counseling Methods". (2) Professional ability - Students must meet the graduation threshold conditions specified in the "Graduation Qualification Examination Points" of this department before they can graduate, which will be verified by the "Professional Ability Assessment" course.							

審議程序：經115年4月14日系課程委員會、115年4月24日院課程委員會、115年5月20日校課程委員會、115年6月3日教務會議通過

列印日期 2026/8/26

系所助理：

行政助理楊鈺鳳

系所主管：

美髮設計與經營系 主 任 唐宥珍

院長：

設計學院 宋鴻麒 副院長
設計學院 黃隆昇 院長
115. 8. 26